

出版伦理

1 作者伦理

- 1) 稿件内容应遵守中华人民共和国的法律、法规，不涉及保密信息；并已经得到论文产出研究单位的责任作者同意，无署名争议；在稿件中写明与该研究有关的资助信息。
- 2) 论文内容具有创新性，立论科学，推理严谨，文责自负。
- 3) 保证稿件为原创作品，不为一稿多投，无重复发表、抄袭、剽窃、数据伪造等学术不端行为。
- 4) 稿件中对他人的研究成果给予客观评价，并正确标引。
- 5) 尊重审稿专家的意见，如有异议，可以向编辑部提出申诉。
- 6) 为保证作者的署名权和知识产权，已录用稿件，全体作者要与编辑部签订《出版合同》；未经本刊允许，在本刊发表的论文不得再次在他处发表。
- 7) 作者要求撤稿只限于在论文发表之前，作者向编辑部提供书面申请，写明理由并附有全体作者的亲笔签字，编辑部将根据具体情况决定是否撤稿；论文发表后编辑部不再接收作者的撤稿申请，由此产生的如一稿多投等责任由作者自己承担。
- 8) 所有使用人和动物为实验对象的研究内容必须确保人和动物研究对象的福祉，并规定该研究必须要具备受试人提供的知情同意书，即他们已被告知试验的目的和性质，且同意接受此试验；如果未能遵守上述规定，研究者必须解释其所用研究方法的根据并从当地或研究机构的伦理审查机构获得批准。

2 审稿专家伦理

- 1) 审稿专家要主动回避评审与作者、组织等存在竞争、合作或其他关联利益冲突的稿件；及时评审稿件并提出具体意见，如不能按时完成评审要及时告知编辑部。
- 2) 稿件的评价要客观、科学、准确，评审意见中不能用无礼、贬低、带有人身攻击性的语言表达。
- 3) 尊重作者的研究成果，对稿件内容保密，禁止违规使用所评审稿件中的研究成果。

3 编辑伦理

- 1) 编辑人员不得干预同行评价，以保证同行专家的独立评审，确保同行评议的公平公正性。
- 2) 编辑人员应遵守保密原则，对作者、审稿专家的信息保密。
- 3) 尊重审稿专家的意见，如作者有异议，允许作者提出申诉。
- 4) 应尽可能给作者反馈详尽的修改意见，明确说明退稿理由。
- 5) 编辑人员对未刊发稿件的研究内容保密，并按国家颁布的若干学术期刊出版规范对稿件进行编辑加工。

4 出版者伦理

- 1) 刊发研究论文的首发稿，报道原创性研究成果。
- 2) 对已经定稿录用的稿件，若发现存在下列学术不端行为，本刊有权退稿，并通告作者单位和相关期刊。
 - a) 数据造假；
 - b) 同行评议造假；
 - c) 抄袭；
 - d) 他人代写。
- 3) 对已经发表的论文，若发现存在学术不端行为，本刊将作撤稿处理，刊登撤稿声明。

《汽车安全与节能学报》编辑部

通讯地址：北京清华大学汽车研究所 315 室 100084

网站：<http://www.journalase.com>

邮件信箱：jase@mail.tsinghua.edu.cn

联系电话：86-10-6279 8897

Publication Ethics and Malpractice Statement Requirements

1 Author ethics

- 1) The content of the manuscript should comply with the laws and regulations of the People's Republic of China, and does not involve confidential information; and has been approved by the responsible author of the research unit that produced the thesis, and there is no signature dispute; the Funding information related to the research should be stated in the manuscript.
- 2) The content of the paper is innovative, scientific, rigorous in reasoning, and responsible.
- 3) Guarantee that the manuscript is an original work, not multiple submissions for one manuscript, and no academic misconduct such as repeated publication, plagiarism, and data forgery.
- 4) Give an objective evaluation for the research results of others and correctly cite them.
- 5) Respect the opinions of reviewing experts. If you have any objections, you can appeal to the editorial office.
- 6) In order to guarantee the author's signature rights and intellectual property rights, all authors have to sign a "Publication Contract" with the editorial office for the accepted manuscripts; without the permission of the editorial office, the papers published already in this journal shall not be published elsewhere.
- 7) Authors request to withdraw the manuscript only before the paper is published. The author provides a written application, stating the reason to the editorial office, and attaching the autographs of all authors. The editorial office will decide whether to withdraw the manuscript according to the specific situation. The editorial office will not accept the author's application for withdrawal after the paper has been published and the resulting responsibilities such as multiple submissions for one manuscript shall be borne by the author himself.
- 8) All research contents that use humans and animals as experimental subjects must ensure the well-being of human and animal research subjects, and stipulate that the research must have an informed consent form provided by the subjects, that is, they have been informed of the purpose and nature of the experiment and agreed to accept this test. If the above regulations are not followed, the researcher must explain the

basis of the research method used and obtain approval from the local or research institution's ethical review agency.

2 Reviewer ethics

- 1) Review experts should actively avoid reviewing manuscripts that have competition, cooperation or other related conflicts of interest with authors, organizations, etc. and review the manuscripts in a timely manner and provide specific opinions. If the review cannot be completed on time, the editorial office should be notified in time.
- 2) The evaluation for the manuscript should be objective, scientific and accurate, and the review comments should not be expressed in rude, demeaning, or offensive language.
- 3) Respect the author's research results, keep the content of the manuscript confidential, and prohibit the illegal use of the research results in the reviewed manuscript.

3 Editor ethics

- 1) Editors shall not interfere with peer review to ensure its independent and fairness and impartiality.
- 2) Editors should abide by the principle of confidentiality and keep the information of authors and reviewers confidential.
- 3) To respect the opinions of review experts. If the author has objections, the author is allowed to lodge an appeal.
- 4) As far as possible, to give the authors the feedback on detailed revisions and clearly to state the reason for rejection.
- 5) The editors keep confidential the research content of the unpublished manuscripts, and edit and process the manuscripts in accordance with several academic journal publishing specifications promulgated by the state.

4 Publisher ethics

- 1) To publish the first manuscript of a research paper, reporting original research results.

2) For manuscripts that have been finalized and accepted, if the following academic misconduct is found, the journal has the right to reject the manuscript and notify the author unit and related journals.

- a) Data fraud;
- b) Falsification of peer review;
- c) Plagiarism;
- d) Write on behalf of others.

3) For the published papers, if the academic misconducts mentioned above are found, this journal will deal with the withdrawal and publish a retraction statement.

Editorial office of “Journal of Automotive Safety and Energy”
Contact address: Tsinghua University, Beijing 100084, China
Website: <http://www.journalase.com>
E-mail: jase@mail.tsinghua.edu.cn
Tel: (86-010) 627798897